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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς: 1) Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Παπασταύρου Σταύρο 

          2) Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων . κ. Τσιάρα Κων/νο 

          3) Δικαιοσύνης κ. Φλωρίδη Γεώργιο 

«Θέμα: Ερωτήματα δημιουργεί η απόφαση για απομάκρυνση λύκων από την Πάρνηθα προς 

ορεινούς όγκους της Βόρειας Ελλάδας – Σοβαρές επιπτώσεις χωρίς επαρκή τεκμηρίωση και χωρίς 

διαβούλευση με τις τοπικές κοινωνίες» 

Κύριοι Υπουργοί, 

Σύμφωνα με πλήθος αναρτήσεων και δημοσιευμάτων στο διαδίκτυο, έχει ήδη κινηθεί διαδικασία 

απομάκρυνσης λύκων από την Πάρνηθα, κατόπιν εισαγγελικής παραγγελίας, με στόχο τη μεταφορά 

τους σε ορεινούς όγκους της Βόρειας Ελλάδας, με την ελπίδα ότι, εκεί θα μπορέσουν να ενταχθούν σε 

πιο κατάλληλα οικοσυστήματα. Σύμφωνα με τις πληροφορίες αυτές, η επιχείρηση εμπλέκει τις δασικές 

υπηρεσίες, τον ΟΦΥΠΕΚΑ (Οργανισμός Φυσικού Περιβάλλοντος και Κλιματικής Αλλαγής), την Ελληνική 

Αστυνομία, καθώς και ειδικούς επιστήμονες. 

Είναι προφανές ότι μια τέτοια παρέμβαση στον πυρήνα ενός φυσικού οικοσυστήματος εγείρει 

σοβαρότατα ερωτήματα όχι μόνο για την επιστημονική της βάση, αλλά κυρίως για την διαχειριστική 

ικανότητα του κρατικού μηχανισμού και τις πιθανές συνέπειες σε κοινωνικό και οικολογικό επίπεδο. 

Η κυβέρνηση, φαίνεται να επιλέγει την «εύκολη λύση» της εκτόπισης ενός άγριου και 

προστατευόμενου είδους από τον φυσικό του βιότοπο, χωρίς να έχουν δημοσιοποιηθεί 

τεκμηριωμένες μελέτες, χωρίς να έχει προηγηθεί οργανωμένος και επιστημονικά θεμελιωμένος 
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σχεδιασμός και χωρίς να έχει προηγηθεί η στοιχειώδης διαβούλευση με τους παραγωγικούς φορείς 

των περιοχών που πρόκειται να δεχθούν τα άγρια ζώα. 

Σημειώνεται ότι ο Εθνικός Δρυμός Πάρνηθας αποτελεί περιοχή ενταγμένη στο δίκτυο NATURA 2000 

(GR3000001), με ιδιαίτερα οικολογικά χαρακτηριστικά και λειτουργεί ως καταφύγιο για σημαντικά 

είδη πανίδας, μεταξύ των οποίων ο λύκος. Η πρόχειρη και ασύντακτη μετακίνηση πληθυσμών από ένα 

τέτοιο οικοσύστημα χωρίς εξειδικευμένες περιβαλλοντικές μελέτες, συνιστά κατάφωρη παραβίαση 

των ευρωπαϊκών και εθνικών υποχρεώσεων προστασίας της βιοποικιλότητας. 

Ταυτόχρονα, η επιλογή να μεταφερθούν λύκοι σε ορεινές περιοχές της Βόρειας Ελλάδας, όπου η 

κτηνοτροφία αποτελεί βασική παραγωγική δραστηριότητα, ενέχει σοβαρούς κινδύνους για τις 

αγροτικές και κτηνοτροφικές εκμεταλλεύσεις, χωρίς να έχει δοθεί καμία διαβεβαίωση για 

αποζημιώσεις ή μέτρα πρόληψης ζημιών. Αγρότες και κτηνοτρόφοι στις εν λόγω περιοχές καλούνται, 

χωρίς να ρωτηθούν, να υποδεχτούν ένα είδος με γνωστά προβλήματα αλληλεπίδρασης με την 

κτηνοτροφία, χωρίς σχέδιο, χωρίς υποστήριξη, χωρίς εγγυήσεις. 

Αντιλαμβανόμαστε όλοι την ανάγκη διαχείρισης ειδών άγριας πανίδας όταν παρατηρούνται 

προβλήματα υπερπληθυσμού ή αστικής διείσδυσης. Όμως, τέτοιες παρεμβάσεις απαιτούν σοβαρό 

σχεδιασμό, διαφάνεια, λογοδοσία και αποδοχή από την επιστημονική κοινότητα και τις τοπικές 

κοινωνίες. 

Κατόπιν αυτών, 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι κ. κ. Υπουργοί: 

1. Είναι ορθές οι πληροφορίες που αναφέρουν ότι υλοποιείται ήδη σχέδιο απομάκρυνσης 

λύκων από την Πάρνηθα προς άλλες περιοχές της χώρας; Αν ναι, ποια υπηρεσία το σχεδίασε, 

ποιος το ενέκρινε και ποια είναι η πλήρης διαδικασία με την οποία ελήφθη η σχετική 

απόφαση; 

2. Έχουν προηγηθεί επιστημονικές και τεχνικές μελέτες που να τεκμηριώνουν την ανάγκη, τη 

σκοπιμότητα και τη βιωσιμότητα του μέτρου; Αν ναι, να κατατεθούν στη Βουλή. 

3. Έχουν εκτιμηθεί οι επιπτώσεις της απομάκρυνσης των λύκων στην οικολογική ισορροπία του 

Εθνικού Δρυμού Πάρνηθας;  

4. Έχουν ληφθεί υπόψη παραδείγματα άλλων ευρωπαϊκών χωρών; Υπάρχει προηγούμενο σε 

κράτος-μέλος της ΕΕ όπου πραγματοποιήθηκε οργανωμένη μετακίνηση λύκων; Αν ναι, με 

ποια αποτελέσματα; 



5. Ποιοι είναι οι ακριβείς χώροι όπου θα επιχειρηθεί η σύλληψη και πώς αυτοί καθορίστηκαν; 

Ποιες είναι οι επιπτώσεις στο προστατευόμενο καθεστώς της Πάρνηθας; 

6. Ποια είναι η μεθοδολογία σύλληψης και μεταφοράς των λύκων; Έχουν διασφαλιστεί οι 

προϋποθέσεις για την ασφάλεια των ζώων, των επιστημόνων και των πολιτών; 

7. Ποιες περιοχές της Βόρειας Ελλάδας εξετάζονται για την επανένταξη των λύκων; Υπάρχει 

πλήρης αξιολόγηση φέρουσας ικανότητας; Θα προηγηθεί δημόσια διαβούλευση με τοπικές 

αρχές και επαγγελματικούς φορείς; 

8. Υπάρχει πρόβλεψη για αποζημιώσεις ή μέτρα προστασίας για τους κτηνοτρόφους και 

αγρότες των περιοχών υποδοχής; Από ποιον φορέα θα χρηματοδοτηθούν αυτά; 

9. Ποιοι είναι οι φορείς που εμπλέκονται στην επιχείρηση (δημόσιοι ή ιδιωτικοί); Με ποιο 

νομικό και οικονομικό πλαίσιο; Έχουν ανατεθεί έργα ή προγράμματα μέσω απευθείας 

αναθέσεων ή διαγωνισμών; 

10. Ποιο είναι το συνολικό εκτιμώμενο κόστος της επιχείρησης αυτής (μεταφορές, εξοπλισμός, 

προσωπικό, τεχνική υποστήριξη); Από ποιες πηγές θα καλυφθεί το σχετικό κόστος; 

 

Ο ερωτώντες  Βουλευτές  

      

 Πάνας Απόστολος 

 

Λιακούλη Ευαγγελία  

 

Χνάρης Εμμανουήλ  

 

 

Χριστοδουλάκης Εμμανουήλ 

 

 

 



 

 

 




